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Z  A  P  I  S  N  I  K 

 

6/2017 seje Zdravstvenega sveta, ki je potekala v sredo, 6. septembra 2017, v veliki sejni sobi 

v pritličju Ministrstva za zdravje RS, Štefanova 5, Ljubljana, s pričetkom ob 15. uri. 

 

 

PRISOTNI ČLANI ZS:  

 prof. dr. Franc Strle, predsednik, 

 prof. dr. Tonka Poplas Susič, 

 prof. dr. Adolf Lukanović, 

 prof. dr. David B. Vodušek, 

 prof. dr. Janez Ţgajnar, 

 prof. dr. Radovan Hojs, 

 prof. dr. Maja Rus Makovec, 

 prof. dr.  Maja Sočan, 

 asist. mag. Franc Vindišar, 

 prof. dr. Mitja Košnik, 

 mag. Peter Poţun, 

 mag. Suzana Jarc, 

 Nada Irgolič, 

 dr. Aleksandra Stjepanovič Vračar. 

 

OSTALI PRISOTNI:  

 dr. Ana Medved, drţavna sekretarka, 

 Tanja Mate, generalna direktorica Direktorata za zdravstveno varstvo, 

 Tomaţ Glaţar, generalni direktor Direktorata za zdravstveno ekonomiko, 

 Marjan Sušelj, generalni direktor Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije, 

 Dušan Jošar, vodja Sektorja za ekonomiko javnega zdravstva, 

 mag. Anja Bračko, Sektor za razvoj zdravstvenega varstva. 

 

OPRAVIČENO ODSOTNI:  

 prof. dr. Tadej Avčin, 

 prof. dr. Alojz Ihan, 

 prof. dr. Metoda Dodič Fikfak, 

 doc. dr. Tit Albreht, 

 asist. dr. Andreja Čufar, 

 Milojka Kolar Celarc, ministrica za zdravje, 

 Joţica Maučec Zakotnik, drţavna sekretarka, 

 Mojca Gobec, generalna direktorica Direktorata za javno zdravje, 

 Tatjana Buzeti, generalna direktorica Direktorata za dolgotrajno oskrbo. 



 

Na seji je bila prisotna tudi predstavnica medijev. 

 

 

Sejo Zdravstvenega sveta (v nadaljevanju: ZS) je vodil prof. dr. Franc Strle, predsednik ZS, po 

naslednjem DNEVNEM REDU: 

 

1. Potrditev predlaganega dnevnega reda. 

2. Potrditev zapisnika 5/2017 seje ZS in pregled realizacije sklepov. 

3. Informacija o novih zdravstvenih programih, uvrščenih v Splošni dogovor za pogodbeno 

leto 2017. 

4. Obravnava vloge Univerzitetne psihiatrične klinike Ljubljana: Obravnava otrok in 

adolescentov s hudimi duševnimi motnjami v varovanem psihiatričnem oddelku. 

5. Ustanavljanje novih razširjenih strokovnih kolegijev.  

6. Razno. 

 

Po preštetju navzočih članov ZS je predsedujoči seji ugotovil, da je prisotnih 14 članov od 19, 

torej je ZS sklepčen. Lista prisotnosti je sestavni del originalnega zapisnika. 

 

 

Ad 1 – Potrditev predlaganega dnevnega reda 

 

Predsednik ZS je pojasnil, da je Ministrstvo za zdravje iz obravnave umaknilo obravnavo 

Strategije obravnave otrok in odraslih s prirojeno srčno napako, 2017-2021 in hkrati predlagal 

spremembo vrstnega reda obravnave točk, tako, da se najprej obravnava poročilo o financiranih 

programih. Člani ZS niso imeli pripomb na predlagani dnevni red. 

 

 

Sprejet je bil SKLEP: 

 

Člani Zdravstvenega sveta so potrdili predlagani dnevni red seje. 

 

 

Ad 2 – Potrditev zapisnika 5/2017 seje ZS in pregled realizacije sklepov 

 

Predsednik ZS je člane pozval k potrditvi zapisnika 5/2017 seje ZS z dne 7. 6. 2017 in k 

pregledu realizacije sklepov seje. Člani ZS niso imeli pripomb na zapisnik. Sklepi so bili 

realizirani.  

 

 

Sprejet je bil SKLEP: 

 

Člani ZS so potrdili zapisnik 5/2017 seje ZS z dne 7. 6. 2017 in se seznanili z realizacijo sklepov 

seje.  

 

 

Ad 3 – Informacija o novih zdravstvenih programih, uvrščenih v Splošni dogovor za 

pogodbeno leto 2017 

 

ZS je na 4/2016 seji dne 5. 10. 2016 sprejel Rangirni seznam vlog za Splošni dogovor za 

pogodbeno leto 2017, na katerega je uvrstil šest programov, ki jih je odobril v letu 2016 in 



 

program, odobren ţe leta 2015, ki še ni bil uvrščen v financiranje. Rangirni seznam z vsemi 

sedmimi programi je bil oktobra 2016 poslan Ministrstvu za zdravje s predlogom za uvrstitev v 

Splošni dogovor za pogodbeno leto 2017 (v nadaljevanju: splošni dogovor). Po sprejemu 

splošnega dogovora je ZS zaprosil Ministrstvo za zdravje za poročilo o programih, uvrščenih v 

financiranje. 

 

Ministrstvo za zdravje je pojasnilo, da je na arbitraţo za uvrstitev v splošni dogovor uvrstilo prve 

tri programe s seznama, to so: 

 Celostna obravnava otrok in mladostnikov s sladkorno boleznijo tipa 1 in tipa 2 ter 

bolezensko debelostjo (program, ki ne potrebuje dodatnih finančnih sredstev),  

 Uvedba programa presejanja novorojencev za vrojene bolezni presnove s tandemsko 

masno spektrometrijo (MS/MS) in  

 Neinvazivna določitev plodovega genotipa RHD iz periferne krvi RhD-negativnih 

nosečnic - presejalni test. 

 

V splošni dogovor je bil uvrščen en program, t.j. program presejanja novorojencev za vrojene 

bolezni presnove s tandemsko masno spektrometrijo (MS/MS). Ostalih dveh predlogov Vlada 

RS ni sprejela, z obrazloţitvijo, da je najprej potrebno sprejeti oz. spremeniti ustrezna pravilnika: 

pri prvem programu Pravilnik o preventivi, pri tretjem pa Pravilnik o transfuzijskih preiskavah in 

postopkih ob transfuziji. 

 

G. Marjan Sušelj, generalni direktor Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije (v 

nadaljevanju: ZZZS) je pojasnil, da je denarja v zdravstveni blagajni premalo, potrebe pa 

naraščajo. Za novosti, ki jih odobri ZS, ne bodo mogli zagotoviti financiranja, če ne bo 

zagotovljenih dodatnih virov sredstev oziroma ne bodo sprejeti drugi ukrepi, kot so 

racionalizacija mreţe, učinkovitejše upravljanje ipd. Člani ZS so menili, da je uvajanje novosti v 

zdravstvu zelo pomembno in da bi morali zagotoviti določena sredstva, ki bi bila namenjena 

izključno za financiranje novih programov. Sredstva za nove programe bi lahko dobili tudi na 

račun opuščanja starih programov, ki zaradi napredka medicine niso več aktualni. 

 

 

Sprejet je bil SKLEP: 

 

ZS se je seznanil, kateri programi, ki so bili uvrščeni na Rangirni seznam vlog za financiranje v 

letu 2017, so bili dejansko uvrščeni v Splošni dogovor za pogodbeno leto 2017. 

 

 

Ad 4 – Obravnava vloge Univerzitetne psihiatrične klinike Ljubljana: Obravnava otrok in 

adolescentov s hudimi duševnimi motnjami v varovanem psihiatričnem oddelku 

 

Zdravstveni svet je februarja 2017 v obravnavo prejel formalno popolno vlogo UPK Ljubljana: 

Obravnava otrok in adolescentov s hudimi duševnimi motnjami v varovanem psihiatričnem 

oddelku. Komisija za ocenjevanje vlog (v nadaljevanju: Komisija) je vlogo ţe trikrat obravnavala 

in od predlagatelja zahtevala dodatna pojasnila oziroma dopolnitve. Na zadnji, 4/2017 seji 

Komisije, dne 14. 6. 2017, je bil sprejet sklep, da predlagani program strokovno ni sporen, je 

smiseln in potreben, vendar pa predlagana izvedba programa ni najbolj racionalna. Komisija je 

namreč menila, da bi bilo treba še pred odobritvijo programa urediti odprta vprašanja, zlasti 

glede kadrov, predvsem pedopsihiatrov (zagotovila o deţuranju pedopsihiatrov s Pediatrične 

klinike UKC Ljubljana in pedopsihiatrov koncesionarjev) in zagotoviti bolj racionalno izvajanje (s 

povezavo z obstoječimi programi Pediatrične klinike UKC Ljubljana in Univerzitetne psihiatrične 



 

klinike Ljubljana). Za odobritev vloge bi bilo torej nujno potrebno pridobiti pisna zagotovila, da 

bodo pri delu oddelka sodelovali tudi pedopsihiatri s Pediatrične klinike UKC Ljubljana in 

pedopsihiatri koncesionarji z ljubljanskega področja in racionalizirati finančni del vloge. 

Predsednik ZS je še pojasnil, da je program uvrstil na sejo ZS, ker gre za zelo peročo 

problematiko, ki jo je treba čim prej urediti. 

 

Ga. Tanja Mate, generalna direktorica Direktorata za zdravstveno varstvo, je pojasnila, da je 

Ministrstvo za zdravje opravilo razgovore z Univerzitetno psihiatrično kliniko Ljubljana in 

Pediatrično kliniko UKC Ljubljana ter pregledalo koncesijske pogodbe vseh petih pedopsihiatrov 

koncesionarjev. V koncesijskih pogodbah vseh koncesionarjev je določilo, da morajo biti na 

voljo za deţuranje v Univerzitetni psihiatrični kliniki Ljubljana. Vsi trije pedopsihiatri Pediatrične 

klinike UKC Ljubljana pa imajo zavezo, da so v pripravljenosti za konzultacije. Opozorila je še, 

da je ustanovitev takega oddelka v Sloveniji nujno potrebna.  

 

Člani ZS so se strinjali, da je uvedba tega programa nujno potrebna, umeščanje takih otrok na 

varovanih oddelkih za odrasle je nedopustno. Pred potrditvijo pa je treba urediti ustrezno 

organizacijo oddelka. Podan je bil tudi predlog, da se ponovno preveri finančni vidik programa, 

oziroma da se predlagatelju naloţi, da pripravi realno oceno stroškov.  

 

 

Sprejet je bil SKLEP: 

 

ZS je sprejel sklep, da je predlagani program obravnave otrok in adolescentov s hudimi 

duševnimi motnjami v varovanem psihiatričnem oddelku Univerzitetne psihiatrične klinike 

Ljubljana smiseln in nujno potreben. Ob tem ZS zavezuje Ministrstvo za zdravje, da poskrbi za 

pravilno ovrednotenje vzpostavitve programa (z ustrezno kadrovsko zasedbo), da bo oddelek 

lahko začel delovati. Eno leto po začetku delovanja programa je treba opraviti pregled delovanja 

oddelka in program ponovno finančno ovrednotiti. 

 

 

Ad 5 – Ustanavljanje novih razširjenih strokovnih kolegijev 

 

ZS je prejel prošnjo Ministrstva za zdravje za mnenje o ustanovitvi novega Razširjenega 

strokovnega kolegija (v nadaljevanju: RSK) za področje klinične logopedije. Društvo logopedov 

Slovenije je na ministrstvo naslovilo formalno popolno vlogo za ustanovitev navedenega RSK, s 

pojasnilom, da nimajo ustreznega strokovnega zdruţenja, ki bi skrbelo za strokovne smernice, 

razvoj stroke, spremljanje normativov in kadrovskih ter materialnih virov in da zato vidijo edino 

ustrezno rešitev v ustanovitvi posebnega RSK za področje klinične logopedije. Vendar pa je 

trenutno v Sloveniji le okoli 20 specialistov klinične logopedije, zato je Ministrstvo za zdravje za 

mnenje o smiselnosti oziroma ustreznosti ustanovitve novega RSK zaprosilo ZS.  

 

Predsednik ZS je poudaril, da ZS ni pristojen za odločanje o ustanovitvi novih RSK. Meni pa, da 

bi bilo smiselno imeti neke strokovne kriterije za ustanavljanje teh strokovnih organov, ki bi 

opredeljevali minimalne pogoje glede vsebine, količine in trajanja dosedanjega delovanja, 

števila delujočih specialistov na strokovnem področju in morebitne druge zahteve. 74. člen 

Zakona o zdravstveni dejavnosti, ki sicer med drugim ureja ustanavljanje novih RSK, namreč ne 

določa nobenih posebnih pogojev za ustanovitev novega RSK. Določa samo, da jih določi 

minister za zdravje na predlog klinik, strokovnih zdruţenj in visokošolskih zavodov, ki izvajajo 

programe za zdravstvene delavce. Zato je predlagal ustanovitev komisije ZS, ki bi pripravila te 



 

strokovne kriterije, in bi bila sestavljena iz treh članov ZS in predstavnika Ministrstva za zdravje, 

ki bo komisiji zagotavljal pravno podporo in ga bo predlagala ga. Mate. 

 

 

Sprejet je bil SKLEP: 

 

ZS je sprejel sklep, da ni pristojen za odločanje o ustanovitvi novih RSK in tudi o konkretnem 

primeru ustanovitve novega RSK za klinično logopedijo ne more razpravljati. Ocenjuje pa, da bi 

bilo smiselno poleg formalnih pogojev za ustanovitev RSK vpeljati tudi t.i. strokovne kriterije. V 

ta namen predlaga ustanovitev komisije ZS za pripravo teh kriterijev. Komisijo bodo sestavljali: 

 prof. dr. Franc Strle, 

 prof. dr. David B. Vodušek, 

 prof. dr. Mitja Košnik in 

 predstavnik Ministrstva za zdravje, ki bo zagotavljal pravno podporo. 

 

 

Ad 6 – Razno 

 

1. Problematika čakalnih dob v diagnostiki 

 

Asist. mag. Vindišar je opozoril na problematiko podaljševanja čakalnih dob v diagnostiki in 

ponovno opozoril na problematiko skrajšanega delovnega časa radiologov ter predlagal, da se 

sprejme sistemski ukrep, ki bi odpravil ugodnosti, ki jih imajo delavci, ki so razporejeni na 

delovna mesta, kjer delo poteka v kontroliranem območju ionizirajočega sevanja. 

 

 

2. Problematika patologije 

 

Asist. mag. Vindišar je opozoril na problematiko patologije: v nekaterih splošnih bolnišnicah 

močno primanjkuje patologov, saj jih je večina skoncentriranih v Ljubljani. Predlagal je, da ZS 

pozove RSK za patologijo in sodno medicino, da pripravi vizijo razvoja patologije v prihodnje. 

Predsednik ZS je predlagal, da bolnišnice, ki imajo problem pomanjkanja patologov, to 

problematiko predstavijo na eni od prihodnjih sej ZS. 

 

 

Druge razprave pod točko "razno" ni bilo. Naslednja seja ZS bo v sredo, 4. 10. 2017. 

 

 

6/2017 seja ZS z dne 6. 9. 2017 se je zaključila ob 16.40. 

 

 

 

Zapisala:                                                                                    

mag. Anja Bračko                                                                   prof. dr. Franc Strle 

koordinatorka ZS                                                         predsednik Zdravstvenega sveta 


